
IZ NAGRAJENE DELAVNICE CELJSKEGA SEJMA ^

Stroji za specifične potrebe
Janez Oven se je slovenskim obrtnikom pridruzil pred

17 leti. Začel je s predelavo plastike in orodjarno za
lastne potrebe, vendar je bilo to delo zanj preveč enolič-
no, zelja po ustvarjalnosli in z delom pridobljene izkuš-
nje mu niso dale mini. Že po dveh letib je opustil
predelavo plastike, iz orodjarne pa je nastala obrtna
delavnica, ki niu je omogtlila, da je njegov konjiček -
inovalorstvo - postal resno in odgovomo delo.

Prve korake je obrtna delavnica »OVEN - izdelovanje
specialnih strojev« ubirala z Inštitutom za elektroniko.
Skupaj so razvili sistem visokofrekvenčne termične obde-
lave za spajanje in varjenje, za katero so Janez Oven in
njegovi delavci prispevali rešitev za avtomatsko delova-
nje. Sodelovanje s tem inštitutom tudi danes predstavlja
okrog 60 odstotkov proizvdnje v obtni delavnci OVEN.
Pogosti naročniki pa so tudi Iskra - Avtoelektrika iz
Nove Gorice ter Tovarna kos in srpov iz Tržiča. Njihovi
stroji uspešno rešujejo specifične zahteve posameznih
proizvodenj po tovarnah v Jugoslaviji. Naročniki so prav
gotovo zadovoljni tudi s ceno, saj je ta od 3 do 21 krat
nižja od tiste, ki jo postavljajo izdelovalci z zahoda.

V 15 letih so v obratovalnici OVEN izdelal 170 različ-
nih strojev. V glavnem so to strežne avtomatsko vodene
naprave.

Od zamsili do izdelave ter delovanja v proizvonji mine
od šest do deset mesecev, včasih tudi šestnajst.

»Preje, ko smo bili samo štirje, je bil ta čas krajši tudi
za polovico,« razlaga Janez Oven. »Zakaj? Zaradi dru-
gačne organizacije. Zdaj nasje 15. Štirje inženirji različ-
nih strok in 11 visokokvalificiranih delavcev. Lahko se
sicer spopadamo z večjimi projekti naenkrat, vendar pri
tem številu zaposlenih ni več tolikšne prožnosti. V tujini
so z izkušnjami prišli do omejitve 40 zaposlenih v tej
dejavnosti. To je zgornja dopustna meja, ki še omogoča
ustrezno, optimalno organizacijo dela«
? Janez Oven poudarja, da je vsaka naprava, ki jo izdela-

jo, plod skupinskega dela, tako pri načrtovanju kot iz-
vedbi in izdelavi. »Naše naprave niso vselej izumljene na
novo. Uporabimo že obstoječe znanje, seveda pa je treba
marsikaj izboljšati, prilagoditi. Večkrat si pomagamo z
bližnjicami. Kljub temu je približno pOlovica strojev in
rešitev naših, izvirnih. Te tudi prijavimo na patentnem
uradu. Na podelitev patenlov pa ne čakamo, saj bi zaradi
dolgotrajnega postopka inovacija med tem že zastarela.
Nam gre v prvi vrsti za uporabo, ne pa za to, da bi bile
ideje sam sebi namen,« je dejal Janez Oven, eden od
dobitnikov priznanja »Inovator leta« ki jih podeljuje
Televizija Ljubljana.
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